
Milé kolegyne a kolegovia, 

študentky a študenti, 

blíži sa čas najkrajších sviatkov v roku, čas, keď je priestor na stretnutia rodín pri 

vianočnom stromčeku a štedrovečernom stole. Vianoce automaticky spájame s obdobím 

vítania Nového roka. Aj toto obdobie má svoje čaro, pretože takmer každá naša komunikácia 

začína novoročným vinšom. Obdobie Vianoc a Nového roka je pre zamestnancov našej 

univerzity príznačné aj tým, že im spravidla predchádza hektické obdobie ukončovania 

vedeckých projektov, plnenia pedagogických povinností, ale aj túžobne očakávané zvoľnenie 

pracovného tempa. 

Kým roky 2020 a 2021 zostanú v histórii ľudstva nezmazateľne zapísané ako 

pandemické, rok 2022 zostane navždy v dejinách Európy medzníkom, kedy sa Európa stala  

zónou  intenzívneho vojenského konfliktu. Skončilo sa takmer 80-ročné obdobie prímeria na 

našom kontinente. Od záveru februára sme sa museli vyrovnať  s doteraz nepoznanou situáciou. 

V televíznych správach  sme videli, a žiaľ aj doteraz vidíme, horiace mestá a hromadné úmrtia 

civilného obyvateľstva na Ukrajine. Čelili sme vlne ukrajinských utečencov. Som hrdý na to, 

že prejavy solidarity a humanitárnej pomoci zo strany našej akademickej obce k študentom 

z Ukrajiny a k ich rodinným príslušníkom nedali na seba dlho čakať, a tak sme rok 2022 so 

cťou zvládli. Prispeli sme a stále prispievame k zmierneniu utrpenia ľudí postihnutých vojnou. 

Vojnový konflikt spôsobil nečakané komplikácie pre svetovú ekonomiku. Sme svedkami 

bezprecedentných nárastov cien energií či potravín, čo má ďalej negatívne dopady aj na 

fungovanie akademických inštitúcií. Navyše sa rezort slovenského vysokého školstva 

v posledných troch rokoch zmieta vo vážnej finančnej kríze. Museli sme verejnosť dôrazne 

upozorniť na situáciu, keď slovenským univerzitám hrozil kolaps. Vďaka intenzívnemu 

rokovaniu vysokoškolských reprezentácií s ministerstvom školstva, vedy, výskumu a športu SR 

sa však našťastie podarilo situáciu čiastočne stabilizovať a po 17. novembri sme nemuseli 

univerzity zavrieť. 

Napriek vyššie uvedeným skutočnostiam a ohrozeniam si myslím, že aj rok 2022 

môžeme priradiť k tým, ktoré stabilizovali naše popredné postavenie v slovenskom 

i európskom vysokoškolskom priestore. Univerzita opäť obstála so cťou v medzinárodných 

rankingoch, rozvíjali sme opatrenia na podporu interdisciplinarity vo vzdelávaní a vedeckej 

činnosti. Ťažíme zo skutočnosti, že sme asociovaným partnerom Aliancie Aurora a že ako jedna 

z mála vedeckých inštitúcii na Slovensku sme sa stali nositeľmi certifikátu HR Excellence in 

Research. 

Míľovými krokmi sme sa posunuli v projekte budovania Košického klastra nového 

priemyslu „CNIC“. Košické univerzity spolu s ústavom SAV, Mestom Košice, Košickým 

samosprávnym krajom, UNLP a priemyselnými partnermi združenými v Cassovia Discovery 

Park založili 4. augusta 2021 právny subjekt, v ktorom spájame sily a potenciál pre rozvoj 

inovácií. Riešením rozvojového projektu CassTech máme v roku 2022 na dosah realizáciu  

zdokonalenia prostredia košických univerzít tak, aby naši mladí ľudia neodchádzali, ale naopak, 

aby sme lákali talenty k nám aj z okolitých regiónov a krajín.  Projektová dokumentácia a štúdia 

uskutočniteľnosti k realizácii sna o revitalizácii nášho campusu na Medickej ulici sa spolu 

s výstavbou technologického pavilónu s konferenčným centrom, revitalizáciou športovísk 

a výstavbou plavárne stáva realitou. 

Za dôležitú skutočnosť z pohľadu prístupu k vzdelávaniu považujem, že sme začali 

s uplatňovaním ustanovení zákona o kvalite vysokoškolského vzdelávania. Máme za sebou 

ďalší rok intenzívnej práce na implementácii nášho vnútorného  systému monitorovania kvality 

vzdelávania a tvorivej činnosti. V budúcom roku prejdeme evaluáciou zo strany Slovenskej 

akreditačnej agentúry pre vysoké školstvo a verím, že v nadchádzajúcom akademickom roku 



ponúkneme verejnosti 257 študijných programov, ktoré sú zosúladené so štandardami 

ESG2015 a SAAVŠ. 

Som veľmi rád, že opäť môžem konštatovať, že napriek už spomínaným problémom vo 

financovaní slovenských vysokých škôl sme znovu vylepšili materiálne podmienky pre 

zvýšenie kvality i atraktivity vzdelávania na našej univerzite. Okrem menších investičných 

podujatí na fakultách a pracoviskách by som chcel zdôrazniť, že vďaka rozvojovým projektom 

z ministerstva životného prostredia sme ukončili rekonštrukciu objektu Prírodovedeckej fakulty 

na Jesennej ulici a zároveň sme ukončili rekonštrukciu centrálnej budovy Botanickej záhrady 

na Mánesovej ulici, kde sídli aj časť Prírodovedeckej fakulty UPJŠ. Mestu Košice a verejnosti 

sme v týchto dňoch dali pekný darček vo forme nového návštevníckeho centra Botanickej 

záhrady. Celkovo sme na tieto dva investičné zámery preinvestovali viac ako 4 milióny eur. 

V tomto trende chceme pokračovať ďalej. Začali sme s prestavbou bývalého infekčného 

pavilónu v areáli Filozofickej fakulty na objekt slúžiaci potrebám Univerzitnej knižnice 

a Materskej škôlky UPJŠ. Želáme si, aby ste sa v práci či v škole cítili príjemne. 

 

Milé kolegyne a milí kolegovia, 

 

využívam priestor vianočného a novoročného vinšu, aby som sa vám poďakoval za vašu 

obetavú prácu v prospech našej alma mater v naozaj sťažených podmienkach. Učiteľom 

a vedeckým pracovníkom ďakujem za ich vedecké a pedagogické výkony, neučiteľským 

pracovníkom za ich vysokú profesionalitu v administratíve, údržbe, prevádzke a všetkých 

potrebných službách. Moje poďakovanie patrí aj našim študentom, ktorí nás reprezentujú na 

rôznych súťažiach vedeckého, športového i spoločenského charakteru. 

V mene svojom i v mene všetkých členov vedenia univerzity vám želám krásne prežitie 

vianočných sviatkov. Nech sa spolu so svetlom vianočných sviečok vo vašich rodinách rozžiari 

svetlo pokoja a šťastia. Do roku 2023 vám želám najmä pevné zdravie, veľa úspechov vo 

vedeckej i pedagogickej práci. Študentom prajem veľa úspechov pri zdolávaní nástrah 

náročného štúdia a taktiež im želám, aby sa na univerzite cítili dobre a študovali s pocitom, že 

získajú vzdelanie, ktoré ich pripraví pre potreby trhu práce a otvorí im bránu do reálneho 

profesijného života. 

Šťastné a veselé prežitie vianočných sviatkov a úspešný rok 2023 

vám želá váš 

Pavol Sovák 

 


